
مصاحبه و خبر

اگر دستگردی میزبان نشود

استقلال باید تمام هزینه های 
پیکان را بدهد

 شـــانس قهرمانی اســـتقلال در لیگ برتر بالا رفته اســـت 
و ایـــن تیم کـــه با فاصلـــه میلیمتری از پرســـپولیس برای 
کســـب عنوان قهرمانی می جنگد، در بازی آخر خود باید 
به مصـــاف تیم پیکان برود. البتـــه در این بازی تیم پیکان 
میزبـــان اســـت و به همین دلیـــل بازی باید در ورزشـــگاه 
دســـتگردی برگزار شود. بازی در ورزشـــگاه دستگردی اما 
یک عیب بـــزرگ بـــرای اســـتقلال دارد و این ایـــراد بزرگ 
برمی گردد به غیبت تماشـــاگران. اگر ورزشگاه دستگردی 
میزبان مســـابقه استقلال و پیکان باشـــد، قطعاً این بازی 
بدون تماشـــاگر برگزار می شـــود و چون استقلال شانس 
قهرمانـــی دارد قهرمانی ایـــن تیم بدون حضور تماشـــاگر 
خواهـــد بود؛ اتفاقـــی که اصلاً خوشـــایند تیم اســـتقلال 
نیســـت، به همین دلیل از همین حالا باشـــگاه استقلال 
بـــرای بازی آخر با ســـازمان لیگ رایزنی کرده تـــا این دیدار 
در ورزشـــگاه دســـتگردی برگزار نشـــود. در صورتی که این 
خواســـته با موافقت مواجه شـــود، در نهایت یک شـــرط 
بزرگ پیش روی تیم اســـتقلال خواهد بود. اســـتقلال در 
صورت تعیین ورزشـــگاه موظف اســـت که تمـــام مخارج 
ســـفر تیم پیکان اعم از محل اسکان، هزینه بلیت و ایاب 
و ذهـــاب را پرداخت کند و بـــه نوعی با اینکـــه تیم پیکان 
میزبان اســـت، اما مثـــل یک تیم میهمـــان هزینه هایش 

گردن تیم اســـتقلال می افتد..
 

دلیل احضار هاشمی نسب چه بود؟
ایـــن روزهـــا بازیکنـــان و مربیـــان اســـتقلال در تیررس 
مـــردان انضباطی هســـتند و به دلیـــل رفتارهایی که طی 
این چنـــد وقـــت اخیر انجـــام داده انـــد، باید پاســـخگو 
باشـــند. ایـــن بـــار البتـــه نوبت مهـــدی هاشمی نســـب 
اســـت کـــه در کمیتـــه اخـــلاق حاضر شـــده و پاســـخگو 
خواهـــد بـــود. هرچند که معلوم نشـــده ایـــن مربی چرا 
به کمیته اخلاق احضار شـــده اســـت. در همین راســـتا 
عـــده ای مصاحبه های چند وقـــت اخیـــر او را دلیل این 
تصمیـــم کمیته اخـــلاق می دانند و عـــده ای دیگر بر این 
بـــاور هســـتند کـــه هاشمی نســـب در جنجالی کـــه امید 
حامدی فـــر بعـــد از بـــازی اســـتقلال و ذوب راه انداخته 
است، مشارکت داشـــته و به همین دلیل باید در کمیته 

اخلاق پاســـخگو باشد.
 

تلاش برای رفع مشکل حجازی
آتیلا حجازی سرپرســـت جدیـــد اســـتقلال در بازی این 
تیـــم مقابـــل ذوب مجوز حضـــور روی نیمکـــت این تیم 
را نگرفـــت. روز گذشـــته امـــا وقتـــی با حجـــازی تماس 
گرفتیـــم تـــا در مورد این مســـأله با او صحبـــت کنیم، به 
این نکته اشـــاره داشـــت که باشگاه اســـتقلال طی چند 
وقـــت اخیر تمـــام تلاش خـــود را انجام داده اســـت تا او 
بـــرای حضور روی نیمکت اســـتقلال مشـــکلی نداشـــته 
باشـــد و بـــه احتمال زیـــاد در بازی با فـــولاد روی نیمکت 

خواهد نشســـت.
 

برهانی بزودی حکم می گیرد
رزومـــه درخشـــان آرش برهانی در مدت ریاســـت خود در 
آکادمی اســـتقلال باعث شد تا مســـئولان جدید استقلال 
یـــک بـــار دیگر بـــرای اینکـــه صندلـــی ریاســـت آکادمی را 
به او بســـپارند بـــا برهانـــی وارد مذاکره شـــوند. اینطور که 
گفته می شـــود بـــا صـــدور حکـــم برهانی هیچ مشـــکلی 
ســـد راه طرفین نیســـت و قرار اســـت بـــزودی برهانی به 
عنوان رئیس آکادمی اســـتقلال معرفی شـــود. برهانی به 
مدیران اســـتقلال برنامه پنج ســـاله ای داده است و قصد 
دارد به صورت ریشـــه ای به مشـــکلات تیم های پایه برسد. 
اســـتقلال برای صدور مجوز حرفه ای نیاز دارد تا مشکلات 
آکادمی را حل کند و برهانی قول داده ظرف مدت شـــش 
ماه بتواند مشـــکلات را حل کند تا بازرســـان ای اف ســـی 

تیـــک تأیید آکادمـــی را در گزارش خـــود ثبت کنند.

 علی عسگری: تلاش ما 
حفظ نام استقلال است

دکتـــر علـــی عســـگری در حاشـــیه بیســـت و هشـــتمین 
نمایشـــگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشـــیمی در 
خصوص مباحث اخیر پیرامون تغییر نام تیم اســـتقلال، 
گفـــت: »در کنار هـــواداران پرشـــمار این تیم، ان شـــاءالله 
بـــه تعالـــی این تیـــم و ورزش کشـــور بویـــژه در عرصه های 
بین المللـــی کمک خواهیـــم کرد. در خصـــوص تغییر نام 
شـــرکت اســـتقلال ایران مباحثی در جریان اســـت و این 
رویه در هلدینگ خلیج فارس وجود دارد که شـــرکت های 
تابعه، پســـوند خلیج فارس را داشته باشند، منتها اولویت 
ما حفـــظ نام اســـتقلال ایران برای این شـــرکت اســـت و 
تمام تلاش خود را در این راســـتا می کنیـــم، اما در صورتی 
کـــه مراجع ذیصلاح بر حذف پســـوند ایران اصرار داشـــته 
باشـــند با هماهنگی بـــا وزارت ورزش و طبق قانون تجارت 
و ضوابـــط حاکم بـــر شـــرکت های بورســـی دربـــاره تغییر 
پسوند شرکت اســـتقلال ایران اقدام خواهیم کرد.« علی 
عســـگری در پایان گفت: »تمام تلاش مـــا برای موفقیت 
اســـتقلال اســـت و این نام زیبا روی تیم اســـتقلال برقرار 

خواهد ماند.«

شکایت کریمی از باقری
حجـــت کریمـــی، مدیرعامل ســـابق اســـتقلال از عرفان 
باقـــری، بازیکن ســـابق ایـــن تیم بـــه دلیل نشـــر اکاذیب 
شـــکایت کـــرد. کریمی بـــا تأیید ایـــن خبر گفـــت: »امروز 
ایشـــان به بنده در فضای مجازی یک اتهـــام وارد کرده که 
از طریق وکیلم پیگیری کرده و شـــکایت کردم.« باقری در 
مصاحبه ای با ایران ورزشـــی مدعی شده حجت کریمی از 
او درخواســـت کرده تا علیه فرشـــید سمیعی، سرپرست 

مدیرعاملـــی فعلی آبی هـــا مصاحبه کند.
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علی پاکدامن، کاپیتان تیم ملی شمشیربازی 
پاریس   2024 المپیک  سهمیه  که  ایران 
را کسب کرده و در سال گذشته نیز یکی 
ز  ا یکی  بود،  ایران  ورزش  ستارگان  از 
استقلالی های دو آتشه محسوب می شود. 
پاکدامن در گفت و گویی که با ایران ورزشی 
داشت درباره عملکرد استقلال در فصل 
این  تغییرات اخیر در  و  برتر  جاری لیگ 

باشگاه صحبت کرد.
پاکدامن صحبت های خود درباره استقلال 

را این گونه آغاز کرد: »من باید به تک تک 
بازیکنان و کادرفنی تیمم خسته نباشید 
بگویم؛ واقعاً فصل سختی برای همه آنها 
بود. من به عنوان یک هوادار خیلی حرص 
خوردم چه برسد به آنها که قطعاً حواشی 
زیادی را تحمل کردند. من خودم ورزشکار 
هستم و می دانم نتیجه گرفتن در چنین 
شرایطی تا چه اندازه دشوار است. واقعاً باید 
به مدیریت جواد نکونام در این دوره سخت 

هم نمره قبولی داد.«
می توانم  جرأت  »به  افزود:  ادامه  در  او 
بگویم که هر مربی جز نکونام بالای سر این 
تیم بود نتایج تحت تأثیر قرار می گرفت و 
ما الان در صدر جدول نبودیم. یعنی منِ 

هوادار فکر نکنم که این صدرنشینی کار 
ساده ای بوده است.« سابریست المپیکی 
ایران با انتقاد از اینکه چرا بازیکنان مدنظر 
سرمربی در ابتدا و نیم فصل جذب نشدند، 
استقلال  جای  به  ستاره ها  »چرا  گفت: 
راهی تیم رقیب می شوند؟ اگر نکونام یک 
آن  مدیرعامل  چرا  می خواهد  را  بازیکن 
ببینیم  باید  همیشه  ما  چرا  نمی خرد؟  را 
دیگر  تیم های  راهی  خوب  بازیکنان  که 
می شوند؟« پاکدامن با تأکید بر اینکه این 
صحبت هایش به معنای بد بودن بازیکنان 
فعلی نیست، گفت: »من دوست دارم به 
این نکته اشاره کنم که تک تک بازیکنان 
ما در این فصل زحمت کشیدند اما وقتی 

مصدومیت رخ می دهد باید دست مربی 
بیشتر از این باز باشد. ما حتی با یکسری 
تیم های شهرستانی هم بازی کردیم دیدیم 
که نفرات ذخیره بسیار آماده ای دارند. مثلاً 
مس رفسنجان که تیم قابل احترامی است 
در زمین و روی نیمکت بازیکنان تأثیرگذاری 
داشت و نمونه آن هم منتظر محمد است.« 
او ادامه داد: »متأسفانه ما امسال بدشانسی 
زیادی آوردیم هرچند که جواد نکونام آن را 
پیش بینی کرده بود و بارها درباره شرایط 
سخت در صورت مصدومیت بازیکنان اصلی 
هشدار داده بود. سیلوا، یامگا، مهدی پور و 
چند بازیکن دیگر از ترکیب اصلی مصدوم 
شدند. برای مثال ما حتی در بازی مقابل 

تراکتور هم بازیکن نداشتیم و دست نکونام 
برای تعویض ها بسته بود.« پاکدامن درباره 
رفتن علی خطیر از مدیرعاملی این باشگاه 
گفت: »متأسفانه او از ابتدا هم به دنبال 
موفقیت استقلال نبود و منافع خودش را 
دنبال می کرد. در این فصل خیلی اعصاب 
ما هواداران و مخصوصاً بازیکنان و کادرفنی 
خرد شد. امیدوارم این تیم از این به بعد 
رنگ آرامش را ببیند و بتوانیم برای فصل بعد 
یک تیم خوب و مدنظر سرمربی را ببندیم. 
من واقعاً در طول فصل دلم برای جواد 
نکونام سوخت چرا که او به جای تمرکز روی 
مسائل فنی مجبور بود با حواشی و اتفاقاتی 

که تیم را اذیت می کرد هم مبارزه کند.«

پاکدامن: دلم برای جواد نکونام می سوزد

چرا ستاره ها به جای استقلال به تیم رقیب می روند؟

آرامش آبی ها به هم نمی ریزد

نکونام آخر فصل به باشگاه لیست می دهد
شاید ورزشگاه خلیج فارس ساخته شود

تغییر نام استقلال منتفی شد
قــرار بــود نــام اســتقلال بــه اســتقلال 
مــا  ا بــد  یا تغییــر  س  ر فــا خلیــج 
شــده  انجــام  رســی های  بر از  بعــد 
دربــاره نتایــج ایــن تغییــر متولیــان 
بــه  اســتقلال  باشــگاه  مســئولان  و 
ایــن نتیجــه رســیدند کــه تغییــر نــام 
بــه  شــود.   منتفــی  بایــد  اســتقلال 
همــان  بــا  اســتقلال  ترتیــب  یــن  ا
لیــگ  در  خــودش  همیشــگی  نــام 

برتــر و لیــگ قهرمانــان آســیا حضــور 
خواهــد داشــت.  مدیــران هلدینــگ 
خلیج فــارس پیشــنهاد داده بودنــد 
کــه پســوند خلیــج فــارس بعــد از نــام 
اســتقلال بیایــد کــه در فضــای مجــازی 
نیــز هــواداران ایــن باشــگاه چنــدان از 
طــرح مذکــور اســتقبال نکردنــد تــا بــه 
ــود. ــی ش ــرا منتف ــن ماج ــی ای ــور کل ط
 متولیــان اســتقلال قصــد دارنــد در 

و منابــع  اگــر پیش شــرط ها  آینــده 
بــرای  شــد  فراهــم  مناســب  مالــی 
اســتقلال یــک ورزشــگاه اختصاصــی 
بســازند کــه ممکــن اســت نــام ایــن 
ــه  ــا ب ــد ت ــارس باش ــج ف ــگاه خلی ورزش
نوعــی نــام اسپانســر اصلــی باشــگاه 
اســتقلال نیــز در کنــار نامــش قــرار 
ــرج  ــرای خ ــد ب ــه ای باش ــرد و بهان بگی
کــردن ایــن نــام در کنــار اســتقلال.

جـــواد نکونام، ســـرمربی اســـتقلال 
قصد دارد بعد از روشـــن شدن تکلیف 
اســـتقلال در لیگ برتر لیســـت خود 
را به مدیـــران این باشـــگاه بدهد. در 
روزهـــای اخیر دربـــاره اینکـــه نکونام 
می خواهـــد بعـــد از بـــازی بـــا فـــولاد 
خوزســـتان اقدام به انتشـــار لیســـت 
خریـــد کـــرده و بازیکنـــان دلخـــواه را 
به باشـــگاه اعـــلام کند، شـــایعاتی به 

گـــوش می رســـید امـــا تحقیقـــات از 
باشـــگاه اســـتقلال نشـــان می دهـــد 
کـــه نکونام فعلاً ســـراغ ایـــن موضوع 
نمی رود و به دنبـــال برهم زدن فضای 
تیم بـــه دلیل انتشـــار لیســـت خرید 
نیست. ســـرمربی اســـتقلال معتقد 
اســـت که اگـــر اقدامـــی شـــتابزده در 
این راســـتا انجام دهد ممکن اســـت 
آرامش تیمش برهـــم بریزد. بنابراین 

ســـرمربی اســـتقلال به دنبال انتشار 
لیســـت در کـــوران رقابت ها نیســـت 
و قصـــد دارد ایـــن موضـــوع را بعـــد 
از پایـــان لیـــگ دنبـــال کنـــد. البتـــه 
زمزمه هایـــی دربـــاره اینکـــه تورس در 
لیست اســـتقلال قرار دارد، به گوش 
می رســـد کـــه بایـــد دیـــد در روزهـــا و 
هفته هـــای آینـــده چـــه اتفاقاتـــی رخ 

داد. خواهد 

نکونام خطاب به بازیکنان استقلال:

ذوب تمام شد،به چهار فینال بعدی فکر کنید

اهوازی ها 
وضعیت 
مطلوبی 

در جدول 
رده بندی 

ندارند و کسب 
امتیاز مقابل 

استقلال 
می تواند این 
تیم را در راه 

ماندن دوباره 
در لیگ برتر 

یاری رساند

اســـت  تـــلاش  در  نکونـــام  جـــواد 
شـــاگردانش را با روحیه و بـــا انگیزه 
نگه دارد. او می کوشـــد بـــا این حربه 
در چهار بـــازی باقیمانـــده نیز تیمی 
با انگیزه داشـــته باشـــد. ســـرمربی 
اســـتقلال هفتـــه آینده بایـــد تیمش 
فـــولاد  مقابـــل  قبـــراق  و  آمـــاده  را 

خوزســـتان حاضـــر کند.
فـــولاد همان تیمی اســـت کـــه جواد 
نکونام اولیـــن تجربه ســـرمربیگری 
خـــود در لیگ برتر را در این باشـــگاه 
پشـــت ســـر گذاشـــت و حالا باید به 
عنوان ســـرمربی استقلال رخ در رخ 

ایـــن تیم قـــرار بگیرد.
در  اهوازی هـــا وضعیـــت مطلوبـــی 
جـــدول رده بنـــدی ندارند و کســـب 
امتیـــاز مقابـــل اســـتقلال می توانـــد 
ایـــن تیـــم را در راه مانـــدن دوباره در 

لیـــگ برتـــر یاری رســـاند.
در واقـــع یک بـــازی فینا ل گونه پیش 
روی اســـتقلال اســـت و بـــه همیـــن 
جهت جواد نکونام در صحبت هایی 
که با بازیکنان داشـــته بـــه آنها نکات 
مهمی را پیرامون بازی آینده گوشـــزد 

است. کرده 
ســـرمربی اســـتقلال در همین راستا 
به شـــاگردان خـــود این جمـــلات را 
گفتـــه اســـت: »بـــازی بـــا ذوب آهن 

تمام شـــد و مـــا دیگـــر نبایـــد در باد 
پیروزی مقابـــل ذوب آهن بخواهیم. 
آن بـــازی به تاریـــخ پیوســـت و حالا 
بایـــد در فکـــر چهـــار بـــازی آینـــده 
باشـــیم. بازی هـــای بعـــد بـــرای مـــا 
خیلـــی اهمیـــت دارد و هـــر یک مثل 
یک فینال اســـت. از همـــه بازیکنان 
بازی هـــای  می خواهـــم فقـــط روی 
باقیمانـــده تمرکـــز کنند. مـــا باید در 
همه ایـــن بازی ها به برتری برســـیم. 
وقتی صحبـــت از فینـــال می کنم به 
این معنا اســـت که بایـــد حتماً برنده 

ایـــن بازی ها باشـــیم.«
صحبت هـــای ســـرمربی اســـتقلال 
ش  ی ا تژ ســـترا ا هـــد  می د ن  نشـــا
نســـبت بـــه گذشـــته هیـــچ تغییری 
نکرده اســـت. نکونام ازابتدای فصل 
همین روش را بـــه کار گرفته بود. او 
نـــه فقط بـــرای شـــش هفتـــه پایانی 
بلکـــه از همـــان آغـــاز لیـــگ برتر به 
شـــاگردانش اعلام کـــرد، بازی هایی 
که تمام شـــده را به دست فراموشی 
بســـپارند و بـــا قـــدرت در بازی هـــای 
آینده حاضر شـــوند. این اســـتراتژی 
هـــم در بازی هایـــی کـــه اســـتقلال 
برنـــده بود، وجـــود داشـــت و هم در 
بازی هایـــی کـــه ایـــن تیم شکســـت 

. خورد

فخرالدینی جانشین صالح سلیمی سیم خاردار استقلال
اســـتقلال در بازی با ذوب توانســـت در 
ثانیه هـــای آخـــر به یـــک برد شـــیرین 
برســـد امـــا در ایـــن بـــازی دو بازیکـــن 
ارزشـــمند خود را به دلیل چهـــار کارته 

شدن از دســـت داد. 
روزبـــه چشـــمی و صالـــح حردانـــی دو 
بازیکنـــی هســـتند که در بـــازی با فولاد 
محروم هســـتند اما میـــلاد فخرالدینی 
قرار اســـت در غیاب صالح حردانی در 

جناح راســـت بـــازی کند.
 فخرالدینـــی بازیکن باتجربه ای اســـت 
و نکونـــام روی ایـــن بازیکـــن حســـاب 

ویـــژه ای باز کرده اســـت.

ایمان ســـلیمی فصل پیش از ناحیه چشـــم 
دچار مصدومیت شـــدید شـــد و بـــه دلیل 
آســـیب دیدگی نتوانســـت در چند بازی آخر 
استقلال حضور داشته باشـــد. او در بازی با 
ذوب هـــم دچار مصدومیـــت از ناحیه بینی 
شـــد تا عکس مصدومیت های فصل پیش 
و فصـــل جـــاری او در فضای مجازی دســـت 
به دســـت بچرخد و هواداران استقلال این 
روزها از تعصب و غیرت این بازیکن نســـبت 
به تیم اســـتقلال حرف بزنند و به ســـلیمی 
لقب ســـیم خاردار را بدهنـــد. قطعاً حضور 
سلیمی در ترکیب استقلال می تواند کمک 

زیادی به ایـــن تیم بکند.
 

 

ئل  مسا با  ی فر  مد حا مید  ا م  نا ر  نگا ا
بازیکنی که  حاشیه ای عجین شده است. 
هم  تمرین  در  خشونت آمیزش  رفتارهای 
با هشدارهای مکرر نکونام مواجه شد، اما 

تکل  با  یامگا  حتی  او  بی توجهی  دلیل  به 
خشن حامدی فر تا مرز کوری هم رفت. اما 
از آن جمله بازیکنانی است که  حامدی فر 
انگار خشم خود را نمی تواند کنترل کند و به 
نوعی همیشه رفتارهایی خواهد داشت که 
بازتاب آن هم به ضرر استقلال است و هم به 
ضرر خود حامدی فر. این بازیکن حاشیه ساز 
اما این بار جنجال جدیدی خلق کرده است. 
رفتار او با مهرداد رضایی بعد از بازی استقلال 
و ذوب منجربه احضارش به کمیته انضباطی 
شد و همین مسأله باعث شد تا این بازیکن به 

همراه رضایی برای پاره ای از توضیحات احضار 
شوند. به احتمال زیاد اما حامدی فر فعلاً قبل 
از بازی با فولاد از هرگونه محرومیتی مصون 
است. کمیته انضباطی قبل از بازی استقلال 
و فولاد تصمیمی برای حامدی فر نمی گیرد و اگر 
قرار باشد هافبک دفاعی استقلال در کمیته 
انضباطی حاضر شده و در مورد رفتار عجیبش 
با فولاد  بازی  از  اتفاق بعد  این  پاسخ دهد 
خواهد افتاد. اما طی روزهای اخیر گمانه زنی ها 
در مورد تصمیم کمیته انضباطی در خصوص 
حامدی فر به اوج خود رسیده است و حتی 

گفته شد که این بازیکن با محرومیت سنگین 
مواجه خواهد شد. اما این شایعات هیچ کدام 
رنگ حقیقت به خود نگرفته است و قبل 
از تشکیل جلسه انضباطی نمی توان در این 
از  اینکه  برای  داد.  را  نهایی  نظر  خصوص 
صحت و سقم ماجرای محرومیت حامدی فر 
بیشتر با اطلاع شویم روز گذشته به سراغ 
رضا جاودانی یکی از اعضای کمیته انضباطی 
رفتیم. جاودانی در پاسخ به این سؤال که 
آیا حامدی فر با محرومیت سنگین مواجه 
می شود یا خیر؟ گفت: »هنوز حامدی فر  و 

رضایی در کمیته انضباطی حاضر نشد ه اند، 
ما باید حرف های این دو بازیکن را بشنویم 
تا بتوانیم رأی خود را صادر کنیم. بعید است 

قبل از بازی استقلال و فولاد تصمیمی در 
به  توجه  با  شود.«  گرفته  خصوص  این 
برای  صحبت های جاودانی حامدی فر 
بازی با فولاد با مشکلی مواجه نیست، 
اما نوع رفتار او در بازی با ذوب و پیشینه 
رفتاری اش بعید نیست برای او تاوان 
سنگینی داشته باشد و شایعه محرومیت 

سنگین به واقعیت نزدیک شود.

 حکم حامدی فر بعد از فولاد اعلام می شود

خانه نشینی در انتظار هافبک حاشیه ساز استقلال

سوژه

مهدیه دریابیگی 
خبرنگار
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